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Dnr    031   -         -  2006 
 
 
Sammanträdesdag   25 april  2006 

 
 
    Till 

 Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
 
 
 

Projekt inom ramen för Stadsdelsförnyelse 
 

 
_______________________________________________________ 

 
 

Förslag till beslut  
  

 
Stadsdelsnämnden godkänner projekten: 

 
• Inlineramper i Grimsta   200 tkr  
• Löparbanor Hässelby IP (utökning)  200 tkr  
• Backlura skolans utemiljö (projektering)  50 tkr 
• Träffpunkt parkleken Oxtungan   75 tkr 
 

 
Stadsdelsnämnden avslår projekt:   

• Kulturverksamhet i Grimsta förskolor  72 tkr 
 

 
 
Stadsdelsnämnden godkänner återföring av projektmedel: 

• Återföring    813 tkr 
 
 

 
 
Anders Meuller 
Stadsdelsdirektör 
                                                       Sven-Göran Södergren 
                                                       Avdelningschef Stadsdelsmiljö och Teknik 

 
 
 
 

Sammanfattning 



 2(8)

Förvaltning föreslår godkännande av fyra insatser till en total kostnad av 525 tkr, och 
avslag för en insats. 
I detta tjänsteutlåtande redovisas också en återföring av beviljade projektmedel som ej 
förbrukats. Den sammanlagda summan som återförs är 813 tkr från drygt 10 olika projekt 
som ej förbrukat hela den beviljade summan.  

 
1. Förvaltningen föreslår godkännande av: 
• Inlineramper i Grimsta       200 tkr  
En fortsättning på den inlinepark som ungdomarna började skapade 2004 i parkleken 
Guldet, och som fortsatt att växa både i omfång och i antal brukare. 

 
• Löparbanor Hässelby IP (utökning)  200 tkr 
Ett projekt inom ramen för Handslaget. 
En utökning av de från början beviljade medlen, pga att Idrottsförvaltningens gjort en 
felbedömning av kostnaden i den första kalkylen, mycket beroende på konjunktur 
svängningarna inom byggbranschen.  
Övriga intressenter har alla ökat på sin insats.  
 
• Backlura skolans utemiljö  50 tkr (projektering) 
Förnyelse av skolgården är ett omfattande arbete som tidsmässigt är svårt att inrymma 
inom ramen för stadsdelsförnyelse. Osäkerhet råder också kring tidplan och kostnad för 
insatsen. SISAB är ansvarig för skolgårdarna och dess utemiljö, därför krävs samverkan 
vilket också förlänger startsträckan något. 
Förvaltningen föreslår därför att en mindre summa avsätts för projektering för att länka 
in insatsen i 2007 års ordinarie verksamhetsbudget via SISAB eller finansiera insatsen 
via hyran. 

 
• Träffpunkt parkleken Oxtungan   75 tkr 
En förnyelse av utemiljön i parkleken Oxtungan i Hässelby S Villastad, en av de sista 
parklekarna i stadsdelen som med hjälp av engagerade brukare söker förnyelse av 
utemiljön via stadsdelsförnyelsen. Gruppen önskar ny grillplats samt en bod. 

 
   

 2. Förvaltningen föreslår avslag av: 
 

• Kulturverksamhet i Grimsta förskolor  72 tkr 
En kulturverksamhet med rim och ramsor för förskolebarnen. Förvaltningen är tveksam 
till denna insats, musik och rörelse verksamhet bör ingår i förskolans ordinarie 
verksamhet.  
 
 
3. Återföring av projektmedel till stadsdelsförnyelse: 
Återföring av totalt 813 tkr från drygt ett 10-tal olika projekt som ej förbrukat tilldelad summa. 
Den största återföringen beror på att ungdomsprojektet ULTUR ej kommit igång som 
planerat, att projektledaranställningen för samverkansarbetet i Grimsta minskat i 
omfattning samt att mötesplatser för ungdomar i Backlura implementerats tidigare. 
 

 
______________________________________________________ 

 
Bilagor: 
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Bilaga 1 Ansökningar / projektbeskrivningar till samverkansmöte 15 mars 2006. 
Bilaga 2 Anteckningar samverkansmöte 15 mars 2006. 
Bilaga 3 Anteckningar styrgruppens möte 31 mars 2006. 

 
 

 
 
Ärendets beredning 
Förslagen till insatser har processats fram via arbetsgrupper och vidare presenterats på 
samverkansmöte.  
Ärendet har beretts inom avdelningen för Stadsdelsmiljö och teknik i samverkan med  
Barn-, ungdom- och skolavdelningen.  
Förslagen har också passerat styrgruppen för Stadsdelsförnyelse.  

  
 
Ekonomisk redovisning 
Hässelby-Vällingby har totalt beviljats 33 mkr för Stadsdelsförnyelsearbete 2003-2006. 
Efter en genomgång av alla nämnd besluten - utifrån att ej avrunda beloppen - har  
32 706 tkr bokats upp. 
Dock föreslås en återföring av 813 tkr - av beslutade medel som ej förbrukats -. 
Detta innebär att efter gottgörelsen - för ej förbrukade projektmedel – är 31 893 tkr 
uppbokade och utifrån förvaltningens förslag på 525 tkr i detta tjänsteutlåtande är 32 418 
tkr uppbokade, dvs 582 tkr finns kvar. 
 

Redovisning tidigare nämndbeslut; 
Tidperiod  2003 2004 2005 2006 
Nämndbeslut 2003 10 4,8 mkr*   
Nämndbeslut 2004 04  5,0 mkr 2,7 mkr 1,5 mkr 
Nämndbeslut 2004 05  0,6 mkr 0,4 mkr 0,4 mkr 
Nämndbeslut 2004 06  3,1 mkr 0,9 mkr 0,9 mkr 
Nämndbeslut 2004 08  0,6 mkr 0,1 mkr 0,1 mkr 
Nämndbeslut 2004 09  1,1 mkr 0,0 mkr 0,0 mkr 
Nämndbeslut 2004 10  0,6 mkr         0,5 mkr 0,0 mkr 
Nämndbeslut 2004 11   0,0 mkr 0,1 mkr         0,0 mkr      
Nämndbeslut 2005 01  0,1 mkr          0,9 mkr 0,9 mkr 
Nämndbeslut 2005 02    1,2 mkr         1,2 mkr 
Nämndbeslut 2005 04   0,7 mkr 1,3 mkr 
Nämndbeslut 2005 06                        0,0 mkr 0,0 mkr 
Nämndbeslut 2005 09   0,1 mkr 0,3 mkr 
Nämndbeslut 2005 10   0,1 mkr 0,0 mkr 
Nämndbeslut 2005 11   0,5mkr 0,6 mkr 
Nämndbeslut 2005 12   0,1 mkr 0,5 mkr 
Nämndbeslut 2006 02    0,5 mkr 
Nämndbeslut 2006 03    0,3 mkr 
   +______    +_____ +_____ +_____ 
Summa   4,8 mkr* 11,1 mkr  8,3 mkr         8,5 mkr  

 
*) Siffran justerat då beslut om ungdomsprojektet ”en chans till” drogs in då SLK ej 
godkände insatsen. 
 
SFNY projektet har förbrukat 8,6 mkr under 2003 och 2004, under 2005 10,7 mkr under 
2006 planerar SFNY att förbruka 13,7 mkr. Totalt 33 mkr. 
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Förvaltningens redogörelse 
Nedan redovisas förslag till insats/projekt som presenterats på samverkansmöte den 15 
mars 2006.  
  

 
Förslag till insats/projekt som förvaltningen tillstyrker: 
 

 
• Inlineramper i Grimsta äskad summa 300 tkr 

I parkleken Guldet i Grimsta har ungdomarna själva – under förvaltningens och 
Vällingby Fritid AB överinseende –  byggt upp Stockholms största inlinepark. Nu 
ansöker ungdomarna om ytterligare medel till inköp av byggmaterial för att kunna bygga 
vidare på sina inlineramper. Ungdomarna har hittills fått 150 tkr 2004 och 150 tkr 2005, 
nu ansöker man om 300 tkr.  
Inlineparken har blivit känd i hela Stockholm och ungdomarna har arrangerat flera 
tävlingar som även lockat deltagare från andra delar av Sverige.  
I jämförelse med andra stadsdelar där man köpt in färdiga ramper till ungdomarna för 
flera gånger större summor än Hässelby Vällingby satsat, har man ändå fått både färre 
och mindre ramper än vad ungdomarna själva lyckats skapa i Grimsta.  
Dessutom har ungdomarna i Grimsta lyckats uppnå ett annat syfte, de har själva 
engagerat sig och övriga medborgare i stadsdelen Grimsta. De har lyckat med att skapa 
ett engagemang och lokala nätverk kring själva uppbyggnadsarbetet, en vi känsla i 
Grimsta, ett viktigt mål för stadsdelsförnyelsearbetet. 
  
Samverkansmötet sa enhälligt ja, till förslaget. 
 
Förvaltningen ställer sig också positiv till denna ungdomssatsning som uppfyller tanken 
bakom stadsdelsförnyelse. Förvaltningen föreslår att ungdomarna i Grimsta får 200 tkr 
till material och arrangemang.  
Förslaget uppfyller målen om att minska skillnaderna vad det gäller trygghet, hälsa, 
kultur och fritidsaktiviteter. Samt kriterierna att öka områdets attraktivitet och bygga 
lokala nätverk. Parkleken ligger också i ett prioriterat område. 
Förvaltningen ansvarar för parklekens utemiljö. 
Projekttid 2006 
Föreslagen kostnad 300 tkr. 
Förvaltningen tillstyrker200 tkr 

 
 

 
• Löparbanor på Hässelby IP (utökning) 200 tkr 

Hässelby Sport Klubb  (HSK) ansökte vintern 2005 om delfinansiering till förnyelse av 
Hässelby IP, man önskade anlägga nya allvädersbanor (tartanbanor) via delfinansiering 
av stadsdelsförnyelsemedel.  Man ansökte och fick 500 tkr från stadsdelsförnyelse. 
Insatsen skulle finansieras som ett samverkansprojekt mellan Hässelby Sportklubb, 
Stockholms Idrottsförvaltningen, Handslaget och Stadsdelsförnyelse.  
Nu har det framkommit att kostnadskalkylen för att bygga dessa banor blir väsentligt 
dyrare än den första kalkylen som Idrottsförvaltningen räknat fram, mycket beroende på 
konjunktur förändringar inom byggbranschen. Därför kommer de övriga intressenterna 
öka sina insatser, dock saknas det 200 tkr som man nu ansöker om via 
Stadsdelsförnyelse. 
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Den tidigare kalkylen: Ny kalkyl: 
Idrottsförv/Handslaget    1,0 mkr 1,3 mkr 
SFNY                              0,5 mkr 0,7 mkr ( +0,2 mkr) 
HSK                                0,5 mkr 1,0 mkr 
 
Projektets syfte är att via en satsning som gynnar eliten också kunna bereda väg för barn 
och ungdomars idrottsutövande. En insats som i förlängningen verkar för barn och 
ungdomars hälsa bl.a. genom samverkan med skolor, fritids samt föreningslivet. 
Medlemmarna från HSK som presenterade förslaget önskar ytterligare 200 tkr. 
HSK påtalade att de för närvarande måste skjutsa aktiva ungdomar till Kristineberg och 
Sätra för träning på allvädersbanor. HSK informerade också om att många närliggande 
skolor använder Hässelby IP samt att HSK sommartid bedriver lägerverksamhet för 
stadsdelens barn och ungdomar. 
 
Samverkansmötet tyckte att förslaget var bra och att satsningar på ungdomar är viktiga.  
 
Verksamheter som gynnar ungdomar ser förvaltningen som något som bör prioriteras och 
den verksamhet som HSK bedriver är viktig för stadsdelen.  
Föreningen går själv in och betalar en tredjedel av den totala kostnaden. Verksamheten 
som HSK bedriver gynnar hela stadsdelen, därför föreslår förvaltningen att medel anslås 
till allvädersbanor. 
 
Förslaget uppfyller målen och kriterierna vad det gäller ungdomar, trivsel, 
fritidsaktiviteter samt ökar områdets attraktivitet för boende.  
Ingen kostand för underhåll för förvaltningen. 
Projekttid 2006. 
Kostnad 200 tkr.( tillägg) 
Förvaltningen tillstyrker 200 tkr 
 
 
 

• Backlura skolans utemiljö, äskad summa 350-370 tkr 
Backluraskolans föräldraförening har utifrån ett föräldramöte i höstas bildat 
en skolgårdsgrupp bestående av föräldrar och en lärarrepresentant. Gruppen har utarbetat 
ett förslag som föräldraföreningen och rektor står bakom. 
Skolan har två skolgårdar och elever från f klass till årskurs 6 samt särskola. Problemet i 
dag är att det uppstår konflikter mellan de olika elevgrupperna, det blir krockar mellan 
olika intressen framförallt mellan de yngre och de äldres bollspel. Elevantalet har inte 
ökat på skolan men fördelningen av vilka grupper som brukar vilka ytor har ändrats. 
Gruppen föreslår åtgärder som skapar en mer optimal lekmiljö för de olika 
elevgrupperna. Åtgärder såsom borttagning av asfalt och påfyllning av ny sand för att 
bilda ett sandhav, samt inköp och montering av ny lekutrustning som klätterplank, 
lekställning, bänkar och bord. Detta skulle vara i den delen de yngre barnen disponerar.   
På den andra skolgården föreslås en planering för bollspel, flytt av basketkorgar samt 
asfaltering. 
 
 
Samverkansmötet var positivt till förslaget 
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Förvaltningen har sett över förslaget och haft dialog med SISAB som är ansvariga för 
drift och underhåll av utemiljön på skolgården. Förvaltningen anser att det behövs en 
projektering för att kunna fastställa kostnaden för insatsen. 
Det är också oklart om alla åtgärder skulle hinna genomföras under stadsdelsförnyelsens 
projekttid dvs före 2006 års utgång. 
Utifrån detta föreslår Förvaltningen att en mindre summa anslås till projektering för att 
sedan länka in insatsen i 2007 års ordinarie verksamhetsbudget via SISAB eller ta det på 
hyran.  
 
Förvaltningen föreslår att 50 tkr anslås till projektering.  Viljeinriktningen från 
förvaltningen sida är att föra in detta i 2007 års ordinarie budget alternativt en 
finansiering via SISAB. 
 
Förslaget uppfyller mål och kriterier för stadsdelsförnyelse avseende trygghet, hälsa och 
fritidsaktiviteter. 
Äskad summa  350-370 tkr 
Projekttid 2006 
Förvaltningen tillstyrker 50 tkr till projektering. 
 
 
 

• Träffpunkt parkleken Oxtungan kostnad  75 tkr 
För att stötta Parkleken Oxtungan i Hässelby Södra Villastad har de boende runt 
parkleken bildat en intresseföreningen. Föreningen värnar om parkleken som den sociala 
träffpunkt den är för vuxna, barn och ungdomar i bostadsområdet.  
Föreningen arrangerar också arbetsdagar då man frivilligt hjälper till att snygga till 
utemiljön i parkleken, detta sker i samverkan med personalen. 
Föreningen förslår åtgärder för att förnya Oxtungas utemiljö. Man önskar en friggebod 
som kan fungera som en mindre gemensam stuga med möjlighet att koka kaffe, grädda 
våfflor, värma sig m.m. Då parklekens utemiljö för lek och aktiviteter ligger en bit ifrån 
parklekslokalen är det tungjobbat både för föräldrar med småbarn, personal och 
dagmammor att springa emellan parkens utemiljö och parklekslokalen för att värma ett 
par frysande fötter eller värma lite barnmat. Gruppen föreslår en isolerad bod som även 
kan användas vintertid, detta innebär också att el installeras. 
Man önskar också en ny fast grillplats. Den tidigare grillplatsen var byggd på ideell väg 
av föräldraföreningen och har tjänat ut, därför önskar man nu en helt ny fast grillplats 
med fasta bord och soffor. Grillplatsen är en social träffpunkt och en uppskattad aktivitet 
i parken. Grillning ingår i det återkommande veckoprogrammet. 
Kostnaden är framräknad av avdelningen för Stadsdelsmiljö och teknik. 
 
 
Samverkansmötet röstade enhälligt ja till förslaget. 

 
Förvaltningen anser att parklekens verksamhet är viktig för att bygga upp och bevara det 
sociala kontaktnätet i närområdet, en träffpunkt för alla åldrar. 
Förvaltningen tillstyrker brukarnas förslag både kring en ny grillplats och en mindre bod.  
 
Förslaget uppfyller målen och kriterierna för SFNY vad det gäller ungdomar, fritidsaktiviteter, 
trygghet, skapar möjligheter för samverkan, nätverksbildande samt sociala träffpunkter i 
området.  
Stadsdelsförvaltningen är ansvarig för parklekens utemiljö. 
Beräknad kostnad 75 tkr 
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Projekttid 2006 
Förvaltningen tillstyrker 75 tkr. 
 
 
 
Förslag till insats/projekt som förvaltningen avslår: 
 
 

• Kulturverksamhet Grimstaförskolor äskad summa 72 tkr. 
Föräldrarna på förskolan Abiskovägen har bildat en arbetsgrupp som utarbetat ett förslag. 
Man föreslår en utökning av det kulturella inslagen på förskolorna i förskolenheten 
Grimsta. Det handlar om en insats av kulturaktiviteter för de mindre barnen, även 
motsvarande aktiviteter för de äldre förskolebarnen önskas. Gruppen anser att utbudet av 
musik, sång och rörelse är för litet på förskolorna. 
Man önskar hyra in en sång och musikpedagog som kommer ut en gång/månad till varje 
barngrupp och har en ”rim och rams föreställning”.  Där emellan skulle personalen få 
hjälp med material för att kunna arbeta vidare själva med barngrupperna till nästa 
tillfälle. Rim och rams programmet är anpassat för respektive åldergrupp. 
Kostnaden är 1500 kr för två föreställningar á 30 min. 
Detta innebär en total kostnad på 36 tkr för de små barnen under en verksamhetsperiod 
på 8 månader och motsvarande för de större. 
Totalt 9 000 kr/mån x 8 mån =72 tkr 
 
Samverkansmötet sa ja till förslaget. 
 
Förvaltningen instämmer med arbetsgruppen att sång, musik och rörelse är utvecklande 
för alla åldrar, dock ställer sig förvaltningen tveksam till om detta ska finansieras via 
förnyelsemedel. 
Förskoleverksamheten har en samordnad kulturbudget ur vilken kultursatsningar riktas 
till de olika åldersgrupperna inom förskolan. Under förra året genomfördes rim och 
ramsor för de yngre barnen, farbror Fläskkorv samt cirkus Viktoria för de äldre 
förskolebarnen.  
Förvaltningen anser att kulturinslaget med rim och ramsor bör inrymmas inom den 
ordinarie verksamheten. 
 
Förslaget uppfyller målen för stadsdelsförnyelse att minska skillnaderna avseende kultur. 
Äskad summa 72 tkr 
Projekttid 2006 
Förvaltningen avslår 
 

 
 
 
 
 
 
Återföring av projektmedel till stadsdelsförnyelse 
Förvaltningen redovisar en återföring av projektmedel - som tidigare beviljats av 
nämnden, men ej förbrukats - till en summa av 813 tkr.  
Det rör sig om totalt ett 10-tal av projekten som ej förbrukat hela den beviljade summan. 
Den största återföringen kommer sig av att ungdomsprojektet ULTUR ej kommit igång 
som planerat 2005, att projektledaranställningen för samverkansarbetet i Grimsta minskat 
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i omfattning samt att implementeringen av mötesplatsen för ungdomar i Backlura 
tidigareläggs. I övrigt är det ett tiotal insatser som ej förbrukat hela den tilldelade 
summan eller insatser där förvaltningen fått dra av moms.  
ULTUR   274 tkr 
Samverkan Grimsta    209 tkr 
Mötesplats för ungdomar  228 tkr 
Övriga projekt  102 tkr 
Den totala återföringen av medel är 813 tkr, dessa föreslås nu räknas till de medel som 
det är möjligt för medborgare att äska medel till insatser ifrån. 

 
 

     
Förvaltningens förslag 

  
I enlighet med redovisnigen ovan föreslås nämnden besluta följande: 

 
 
 
1. Stadsdelsnämnden godkänner följande förslag till projekt inom ramen för                     
Stadsdelsförnyelse: 

• Inlineramper i Grimsta    200 tkr  
• Löparbanor Hässelby IP (utökning)   200 tkr  
• Backluraskolans utemiljö (projektering)                50 tkr 
• Träffpunkt parkleken Oxtungan     75 tkr 

   
 
 
2. Stadsdelsnämnden avslår följande förslag till projekt inom ramen för    
 Stadsdelsförnyelse: 

• Kulturverksamhet Grimsta förskolor  72 tkr 
 

 
 

3. Stadsdelsnämnden godkänner återföring av projektmedel: 
• Återföring      813 tkr 

 
 
 

 
 


